
Jak se mění naše město – místní část Jestřebí, ul. B. Němcové,  
výměna nevyhovujících herních prvků za nové. Foto: Zdeněk Vašíček.
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ráda bych poděkovala Vám všem, kteří jste 
vhodili svůj hlasovací lístek do urny ve volbách 
do zastupitelstev obcí konaných ve dnech  
23. a 24. září 2022. Svým volebním hlasem 
sdělujete názor na minulost, současnost i před-
stavu o budoucnosti našeho města. Opět se 
v našem městě našly desítky kandidátů, kteří 
se chtějí svým jménem a svou osobností po- 
dílet na rozvoji města Rájce-Jestřebí v pozici 
zastupitelů města, a to je dobře. Sedmnáct  
z nich se podle pravidel volebního systému 
stalo členy zastupitelstva města a budou  
rozhodovat o budoucnosti našeho města.  
Města, které máme všichni rádi a na jehož 
rozvoji nám velmi záleží.

VÁŽENÍ A MILÍ SPOLUOBČANÉ,

Naše město čeká nelehká doba. Po epidemii  
a válce nás čeká období ekonomické krize, 
zdražování energií se dotkne každého z nás. 
Musíme se však snažit naše město nadále roz-
víjet a přizpůsobovat ho Vašim potřebám.  
V obecní politice více než kdekoliv jinde platí, 
že jde především o aktivní práci s lidmi, pro  
lidi a o lidech, kdy jsou rozhodující zejména 
konkrétní výsledky této práce, nikoliv jen líbivá 
gesta a sliby. 
Přeji Vám příjemně zbarvené, klidné podzimní 
dny.

Mgr. Romana Synakieviczová, starostka

ZAKOUPENÍ MULTIFUNKČNÍHO STROJE

Dodavatelem byla firma TLAMKA, s. r. o., Bosko- 
vice, pořizovací cena byla 1.794.100 Kč bez DPH. 
Ať městu přinese hodně užitku.

Mgr. Romana Synakieviczová, starostka

Představujeme Vám vozidlo, které budete vídat 
v ulicích našeho města. Je to nakladač Multio-
ne 8.5Sk, který pro usnadnění práce zaměst-
nancům pracovní čety zakoupilo město Rájec- 
Jestřebí. 
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V sobotu 22. října jsem se opět sešla s paní 
starostkou Romanou Synakieviczovou v Rájci-
Jestřebí, abychom zorganizovali naši druhou 
společnou výsadbu stromů. Pomáhali nám 
jestřebští hasiči a SK „Na rybníčku“, kteří se 
nezalekli ne moc lákavého počasí a po ukázce, 
jak na to, se pustili ze všech svých sil do sázení 
stromů. Tentokrát jsme si pomohli i bagrem, 
který nám vykopal část děr a když už byl na 
místě, tak zároveň vytáhl staré pařezy, ať se 
místo lépe udržuje a jednodušeji seká tráva.
Letos jsme v první fázi sázeli hrušně a třešně  
V Hájcích, místní části Jestřebí. Výsadba krásně 
navazuje na památnou lípu, zasazenou v ro- 
ce 2018 k příležitosti výročí 100 let republiky  
a znovuobnoví původní třešňový sad. Já bych 
řekla, že jsme i dost zmokli, ale jak jsem byla 
upozorněna sázejícími, tak nejsou žádní „měš-
ťáci“ a hlavně hasič musí být připravený na 
každé počasí v našich podmínkách.
Po vydatné svačině jsme se přesunuli do Rájce, 
kde jsme společnými silami zasadili ještě  
11 krásných jabloní, také ze zahradnictví Urban 
ze Želešic. Stromy lemují hezkou vycházko- 
vou pěšinku a pravděpodobně budoucí cyklo-
stezku.

NOVÉ STROMY PRO RÁJEC-JESTŘEBÍ

Výsadba byla možná díky 
našemu sponzorovi Pure 
storage, kterému tímto 
děkuji. Velké díky také 
patří paní starostce za  
organizaci akce na jejich 
straně a všem našim mi- 
lým sazečům za jejich lás-
ku k přírodě a stromům. 

Zdenka Ambrožová 

Vysázeno ve spolupráci:
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K  poslednímu září 2022 skončil „MESOH rok 
2021/2022“. Do systému třídění je aktuálně 
zapojeno 998 aktivních domácností z celko- 
vých 1470. Je to tedy 67,89 %. 
Je potřeba provádět pravidelnou kontrolu 
odpadového účtu. Všichni jste obdrželi při- 
hlašovací jméno a heslo. Doporučujeme mini-
málně jednou za dva měsíce si odpadový  
účet zkontrolovat. Zjistíte tak průběžně, že se 
Vám například nenačetl pytel nebo popelnice 
s vytříděným odpadem. Pokud se tak stane,  
je třeba nás, případně firmu ISNO IT s.r.o., 
kontaktovat. Doporučujeme si zapisovat, kdy 
jste tříděný odpad sváželi. Například si jed- 
noduše vyznačte svoz do kalendáře, je to 
otázka několika vteřin a velmi Vám to usnadní 
orientaci, kolik odpadu jste vytřídili a kdy to 
bylo. Pokud máte možnost, kontrolujte si svozy 
sami z  domova. Pokud možnost nemáte, 
kontaktujte nás nebo v  úřední dny přijděte 
osobně. Dále je třeba zkontrolovat inventuru 
stanoviště. Zde naleznete informaci, které 
osoby jsou na daném stanovišti hlášeny a také 
jaká popelnice je na Vaše stanoviště napá- 
rovaná. Zkontrolujte si kód, který máte doma 
na popelnici nalepen. Stačí zkontrolovat po-
slední čtyři čísla. Kód vždy začíná stejně 
RAJE1000xxxx. Poslední čtyři čísla jsou jedi-
nečná, na každé popelnici jiná. 
Nyní nás čeká období reklamací, toto období 
potrvá do 15. 11. 2022. Po uplynutí této doby 
již nebude možné cokoli na odpadovém 
účtu měnit. Proto Vás žádáme, zkontrolujete 
si odpadové účty. Kdo nemá možnost provést 
kontrolu doma sám, může přijít za námi. 
V úřední dny na městský úřad za Ing. Blankou 
Vybíhalovou nebo za paní Jitkou Měcháč- 
kovou, případně do informačního centra za 
Mgr. Hanou Hortovou. U těchto pracovnic jsou 
k vyzvednutí pytle na tříděný odpad, kódy na 
pytle a kódy na popelnice. Systém kontroluje 

KONEC MESOH ROKU 2021/2022

spotřebu pytlů, používejte je proto pouze na 
třídění plastu a papíru. 
Stále se lze do systému zaregistrovat. Odpa-
dový dotazník, který slouží jako přihláška, 
naleznete na stránkách města nebo u výše 
zmíněných pracovnic.
Další MESOH rok začal 1. 10. 2022 a končí 30. 9. 
2023. Ti, kteří třídí, pokračují stejně. Stále pla-
tí popelnici připravit ke svozu, až když je plná. 
Pytle i popelnice s  tříděným odpadem na- 
plnit, co nejvíce to jde, PET lahve sešlápnout, 
do pytlů a popelnic s plasty lze třídit i hliník. 
Popelnice mají nalepen trvalý čárový kód, 
pytle je nutné při každém svozu označit jedi-
nečným čárovým kódem z archu, který jste od 
nás obdrželi. Nedávejte ke svozu pytle ani 
popelnice, které nejsou zcela naplněné. 
Svozová firma nás upozornila, že se velmi 
často vyskytují na nádobách na komunální 
odpad, plasty a papír poškozené čárové kódy, 
které není možné při svozu čtečkami načíst. 
To má za následek, že nádoba není vyvezena. 
Žádáme Vás o kontrolu nádob. V případě po-
škození čárového kódu si prosím vyzvedněte 
nový na městském úřadě nebo v informačním 
centru.
Občané, kteří se zapojili do systému třídění, 
musí plast a papír třídit do pytlů či popelnic, 
NE DO KONTEJNERŮ. Pokud budete vytříděný 
odpad umísťovat do kontejnerů, nebudete mít 
slevu! Třídění do kontejnerů je ekologicky 
správně, ale nelze personalizovat, tzn. nedo-
kážeme určit, kdo odpad vytřídil = nemůže být 
poskytnuta sleva. Toto je stanoveno od samé-
ho začátku, ale raději připomínáme.
Pevně věříme, že systém třídění MESOH má 
smysl a přejeme si, aby fungoval co nejlépe, 
ke spokojenosti naší a samozřejmě i Vaší. 

Ing. Blanka Vybíhalová
Hospodářsko-správní odbor
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DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ ČÍSLA PŘI PORUCHÁCH NA INŽENÝRSKÝCH SÍTÍCH

§	Plyn – poruchy – tel. 1239
§	Elektřina – poruchy – tel. 800 225 577

§	VTS – tel. 516 432 598, 733 527 835, 734 276 470
 Poruchy vodovod – tel. 734 658 886
 Poruchy kanalizace – tel. 737 527 626

·	 Poškození obecního majetku – tel. 770 142 141
 Po–pá 6:30–15:00 h, e-mail: udrzba@rajecjestrebi.cz

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distri-
buční soustavy – rekonstrukcí, oprav, údržbo-
vých a revizních prací – bude přerušena dodáv-
ka elektrické energie:
Dne  11. 11. 2022 od 7:30 do 15:30 hod.
 14. 11. 2022 od 7:30 do 15:30 hod.
Kde:  Rájec-Jestřebí, část Jestřebí 
 (viz rozpis ulic na webu města)
Společnost EG.D, a. s. jako provozovatel distri-
buční soustavy je k provedení tohoto nezbyt-
ného kroku oprávněna na základě ustanovení 
§ 25 odst. (3) písmeno c) bod 5 zákona č. 458/ 
2000 Sb. ve znění pozdějších předpisů (ener-
getický zákon). Žádáme odběratele el. energie 
o pochopení pro toto nezbytné omezení.

OZNÁMENÍ O PŘERUŠENÍ DODÁVKY ELEKTRICKÉ ENERGIE

Upozornění:
V době přerušení dodávky elektřiny je nutné 
z důvodu bezpečnosti považovat energetické 
zařízení za zařízení pod napětím.
Případné použití vlastního náhradního zdroje 
v době přerušení dodávky elektřiny je nutné 
předem vždy projednat se společností EG.D,  
a. s.
Pro případné další informace volejte Nonstop 
linku EG.D 800 22 55 77 nebo navštivte www.
egd.cz, kde najdete další informace o přeruše-
ní dodávek elektřiny.
Děkujeme Vám za pochopení.

EG.D, a. s.

Detektivky:
BANNALEC, J.-L.: Bretaňské zlato
LAPENA, S.: Nepříliš šťastná rodina
GREANEY, M.: Šedý muž

Historické romány:
GOODMIN, R.: Zimní slib
FREIOVÁ, K.: Nesmrtelný hrabě
HANNAH, K.: Čtyři vichry

Z NOVÝCH KNIH

Nabízíme výběr z knih, které jsme v posledním čase zakoupili do fondu naší knihovny: 

Z naučné literatury: 
WINDER, S.: Danubia
JUŘÍK, P.: Chotkové
KOLOUCH, F.: Nejvyšší oběť
ČVANČARA, J.: Pravomil Raichl: život na hranici smrti

Z tvorby českých autorů:
ŠTRÁFELDOVÁ, M.: Krycí jméno studentka
NOVOTNÝ, A.: Šepot v bouři

Další tituly a informace o konaných akcích najdete na www.rajecjestrebi.knihovna.cz.

http://www.egd.cz
http://www.egd.cz
http://www.rajecjestrebi.knihovna.cz
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Úterý 1. 11. 2022 16:00 hod.  
knihovna Holešín
JOSEF KOUTECKÝ
Literární kavárna věnovaná zakladateli dětské 
onkologie u nás.

Do 3. 11. 2022    
výstavní síň knihovny
PASTELY LIBUŠE MÜLLEROVÉ
Prodejní výstava obrazů. Otevřeno: po, čt 9–18 
hod.; út, st, pá 9–15 hod.

Pondělí 7. 11. 2022 14:00 hod.  
výstavní síň knihovny
ŽIVOT MEZI NADĚJÍ A ÚSPĚCHEM
Literární kavárna tentokrát představí život  
profesora Josefa Kouteckého, zakladatele naší 
dětské onkologie.

Úterý 8. 11. 2022 14:00 hod.  
klubovna Na Rybníčku
NADĚJE MÉHO ŽIVOTA
Literární kavárna bude věnovaná profesoru 
Josefu Kouteckému.

Pátek 11. 11. 2022 od 9:00 hod.  
výstavní síň knihovny
PŘÍRODNÍ KRÁSY NOVÉHO ZÉLANDU
Výstava fotografií Anny a Tomáše Nyklových. 
Potrvá do 9. prosince. Otevřeno: po, čt 9–18 hod., 
út, st, pá 9–15 hod.

Pondělí 14. 11. 2022 13:30 hod.  
dětské oddělení knihovny
TKALCOVSTVÍ
Druhé setkání dětí od druhé do páté třídy se 
starými řemesly. Vložné 30 Kč.

KULTURNÍ DĚNÍ
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Rodičovská kavárna, II. veletrh vzdělávání  
v Boskovicích, Dny otevřených dveří na střed-
ních školách a program zaměřený na sebepo-
znání v hodinách Osobnostního rozvoje nebo 
Pracovních činnostech spojuje jediné –podpo-
ru žáků 9. ročníku při rozhodování se o vlastní 
budoucnosti. Kariérové poradenství je jedna 
z poradenských služeb, kterou v rámci Školní-
ho poradenského pracoviště naše škola nabízí. 
Trh práce se mění neuvěřitelnou rychlostí. 
Mnoho profesí, které budou jednou naši děti 
vykovávat, dnes vůbec neznáme. Podle čeho 
a jak nejlépe se rozhodnout? 
Již v úterý 20. září 2022 se do školy dostavilo 
50 rodičů a téměř polovina současných žáků  
9. ročníku. Na chodbě voněla káva, k zakous- 
nutí bylo i něco sladkého. S důležitými infor-
macemi dorazila paní Marie Hoffmannová  
z IPS ÚP v Blansku a kariérová poradkyně Alena 
Svobodová zprostředkovala i nabídku JCMM 
v oblasti kariérového poradenství. Atmosféra 
byla velmi přátelská a inspirativní. Přítomni byli 
třídní učitelé a vyučující matematiky a českého 

jazyka, předmětů, ze kterých se koná jednotná 
přijímací zkouška na maturitní obory. Takto 
probíhala první Rodičovská kavárna na téma 
Jak podpořit žáky při výběru SŠ/jejich povo- 
lání. Zahájili jsme tak novou tradici, kdy u nás 
ve škole rodiče přivítáme i jinak než na třídních 
schůzkách a tradičním předvánočním jarmar-
ku. Kavárny budou určeny k setkávání se s od-
borníky, kteří mohou podpořit rodiče ve vý-
chově, kteří zodpoví otázky a rozpoutají tak 
diskuzi k aktuálnímu tématu. 
Rodiče se také od kariérové poradkyně dově-
děli nejdůležitější termíny a kroky, které jsou 
důležité v průběhu přijímacího řízení. 
Následující den žáci 9. ročníku se svými třídními 
učiteli vyrazili na 2. veletrh vzdělávání do bos-
kovické Sokolovny. Nejen zástupci všech střed-
ních škol z regionu, ale také doprovodný pro-
gram zajištěný studenty těchto SŠ navodili tu 
správnou atmosféru. Odvážnější žáci se vrhli  
na sbírání razítek a plnění úkolů na jednotli- 
vých stanovištích. Odvaha sklidila úspěch a dva 
naši žáci vyhráli pěkné ceny z bohaté tomboly. 

KARIÉROVÉ PORADENSTVÍ NA ZŠ A MŠ RÁJEC-JESTŘEBÍ ANEB KAM PO ŠKOLE?

Pondělí 14. 11. 2022 17:00 hod.  
výstavní síň knihovny
DOMÁCÍ HOSPICOVÁ PÉČE
Pracovníci Oblastní Charity Blansko předsta- 
ví svou práci v péči o nemocné a umírající. 
Vstupné dobrovolné.

Čtvrtek 24. 11. 2022 16:00 hod. 
dětské oddělení knihovny
I RÁJEC ČTE DĚTEM
Čtení, hraní, tvoření pro děti od 3 do 7 let. 
Přineste si s sebou: pastelky, nůžky, lepidlo.

Neděle 27. 11. 2022 16:00 hod.  
náměstí Míru
SLAVNOSTNÍ ROZSVÍCENÍ 
VÁNOČNÍHO STROMU
Město Rájec-Jestřebí zve všechny občany a ze-
jména děti na tradiční rozsvícení vánočního 
stromu na náměstí v Rájci. V kulturním progra-

mu vystoupí děti z místní základní školy a ZUŠ 
v Blansku. Nebudou ale chybět ani čerti a Miku-
láš s anděly.

Pondělí 28. 11. 2022 17:30 hod. 
sál K-áčko
JAROSLAV PANUŠKA – 
MALÍŘ VYSOČINY I SNOVÝCH VIZÍ
V přednášce Bc. Petra Sychry si u příležitosti 
150. výročí narození připomeneme život a dí- 
lo pozoruhodného českého malíře Jaroslava  
Panušky. Vstupné dobrovolné.

Středa 30. 11. 2022 19:00 hod. 
kostel Všech svatých
ADVENTNÍ KONCERT – 
LUDÍKOVSKÁ SCHOLA
Město Rájec-Jestřebí a Klub přátel hudby Vás 
srdečně zvou na adventní koncert. Předprodej 
vstupenek probíhá v IC. 
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Součástí veletrhu byla i prezentace regionál- 
ních firem. Do některých firem se dokonce 
v průběhu školního roku vydáme. Prozkoumat 
pracovní prostředí, poznat zajímavé profese  
a zjistit, jaká práce se vlastně skrývá pod studij-
ními a učebními obory, které si žáci na SŠ vybí-
rají, budou pro ně velkou zkušeností. Nestačí 
zhlédnout videa a přečíst si popisy těchto obo-
rů, ale nahlédnout pod pokličku těchto profesí 
přímo ve firmách je opravdová výzva. Někteří 
rodiče možná vyslyší i výzvu kariérové porad-
kyně a umožní svým dětem strávit s nimi jeden 
pracovní den. Dokáží si děti vůbec představit, 
jak vypadá práce jejich rodičů? Někteří ano,  
ale mnozí ne. Nebojme se jim náš profesní svět 
ukázat. 

Informace o oborech např. na www.infoabsol-
vent.cz, www.kamposkole.cz , www.vybersko-
ly.cz. Informace o sobě samých zjišťují po celou 
dobu školní docházky, a to při různých aktivi-
tách přímo ve výuce zaměřených na sebepo-
znání a osobnost člověka. Poradenské služby 
v oblasti sebepoznání se mohou obrátit i na 
psychologa v PPP Blansko či JCMM-Centrum 
vzdělávání všem, pobočka v Boskovicích. Vyu-
žít mohou i kariérového poradce přímo ve 
škole, a to v každé úterý od 13:00 po předcho-
zí domluvě. 

Těší se na vás Mgr. Alena Svobodová, 
kariérová a výchovná poradkyně 
ZŠ a MŠ Rájec-Jestřebí

Program Sebepoznání v hodině Osobnostního rozvoje žáků IX. C

Ráno 3. října jsme měli sraz se 
zástupci parlamentu ze všech 
ročníků na vlakovém nádra- 
ží v 6:40 h. Nastoupili jsme do 
autobusu, který nás dovezl  
do Šošůvky, kde jsme přestou-
pili na jiný autobus. Poté jsme 
šli přibližně 3 km do kempu.
Když jsme dorazili do kempu, 
tak jsme se ubytovali a hráli 
seznamovací hry. Ty skončily 
v poledne, kdy nás čekal oběd. 

Při společném přemýšlení  
o rozhodování se a volbě SŠ 
jsme vytvořili 3 nejdůležitější 
oblasti, kterým se budeme 
společně v hodinách Pracov-
ních činností věnovat: oblast 
informací o nové škole, oblast 
informací o zvoleném povolá-
ní a oblast informací o žákovi 
samotném. Informace o škole 
žáci mohou zjistit na webo-
vých stránkách školy a návš- 
těvou školy samotné během 
dnů otevřených dveří. 

ŠKOLNÍ PARLAMENT V BALDOVCI

http://www.infoabsolvent.cz/
http://www.infoabsolvent.cz/
http://www.kamposkole.cz/
http://www.vyberskoly.cz/
http://www.vyberskoly.cz/
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Odpoledne jsme absolvovali lanové aktivity  
a střílení z luku. Večer chutná večeře a po veče- 
ři parlamentní záležitosti. Další den pro nás byly 
připraveny lezecké stěny a střílení z indiánské 
zbraně. Hned poté jsme spěchali na autobus, 
který nás odvezl domů.

Účelem výletu bylo se více poznat, abychom si 
lépe rozuměli. Výlet se nám moc líbil a těšíme 
se na spolupráci ve školním roce.

Sára Karandyszewská 
a Markéta Zbořilová, 9. C

CO SE DĚJE VE ŠKOLÁCH

26. září 2022 se někteří studenti z  Gymnázia 
Rájec-Jestřebí vydali do Jeseníků na třídenní 
adaptační pobyt. Cílem cesty byla chata Orient- 
ka ve Staré vsi nedaleko Rýmařova, kde se 
„prvňáci z áčka“ se svým pedagogickým dozo-
rem po příjezdu ubytovali. Program, který 
vedly zkušené instruktorky, začal za polojas- 
ného nebe socializačními týmovými hrami 
a úkoly. A postupem času se víc a víc ukazova-
lo, kdo je vůdčí typ, kdo pomáhá, kdo se baví, 
kdo je uzavřenější, kdo naopak sdílný a otevře-
ný. Po večeři se některé studentky rozhodly 
vyzkoušet místní bazén a nelitovaly. Další stu-
denti si zahráli ping-pong nebo se jen tak 
klábosilo, povídalo a družilo.
Druhý den pršelo, až lilo. Po dopoledni stráve-
ném v  uzavřených prostorách se poměrně 
velká skupina odhodlaných děvčat rozhodla 
zdolat lanovou cestu ve zdejším adrenalino- 
vém centru. Naštěstí aspoň na ty klíčové dvě 
hodiny přestalo pršet a zábava na čerstvém 
vzduchu byla intenzivní a dobrodružná záro-

veň. Studentky své putování po vysoké lanové 
stezce zakončily jištěným pádem do prázdna 
a některé z nich brzy po večeři padly do poste-
lí a spaly a spaly. Nicméně zůstalo dost tako-
vých, kteří by si povídali třeba do rána.
Poslední – již sváteční – den, se přece jen vy-
časilo, takže bylo možné strávit většinu dopo-
ledne venku při týmových hrách. Následně se 
celý adaptační kurz vyhodnotil, studenti do-
stali zpětnou vazbu a příležitost si uvědomit, 
kdo jakou roli v týmu třídy hrál a hraje. 
Do Rájce-Jestřebí jsme se vrátili 28. září 2022 
v odpoledních hodinách s trochu jinou třídou, 
než s jakou jsme v pondělí odjížděli. Student- 
ky a studenti dostali příležitost se projevit 
v úplně jiném prostředí, než je škola, a získali 
tak o sobě samých jiný obrázek. A to je slibný 
začátek dobrých vztahů a snad i trvalých přá-
telských vazeb. 

Petr Jančík, třídní učitel, 
Gymnázium Rájec-Jestřebí, o. p. s.

ADAPTAČNÍ KURZ PRO 1. A
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V sobotu 22. října 2022 proběhlo na Městském úřadu v Rájci-Jestřebí vítání občánků.
Do života byly přivítány tyto děti

Adéla Štaudová, Julie Daňková, Sebastian Marek, Anna Škvařilová, Vanessa Opálková, 
Adam Touitate Kabbaj, Jonáš Koupý, Simon Sláma, Michal Szlávik, Ondřej Fulneček,

Vít Matula, Julie Vondrašová, Teodor Jedlička, Antonín Fridrich

Rodičům přejeme hodně radosti a úspěchů při výchově dětí,  
celým rodinám pak mnoho zdraví, pohody a spokojenosti.

Tato slova říkala Marie Salmová, 
třetí dcera knížete Huga Mikulá-
še Salm-Reifferscheidta a Leopol- 
diny, rozené Mensdorff-Pouilly, 
která se narodila na zámku v Rájci 
nad Svitavou před 91 lety, když 
zmiňovala nedořešenou restitu-
ci rodového majetku, a dodávala: 
„To je moje jediná naděje. I kdy-
bych se toho nedožila, mám syny.“
Starohraběnka Marie Alžběta 
Salm-Reifferscheidt-Raitzová 
zemřela 15. června 2022 ve Vídni.

A byl to právě starší z jejích synů, Georg, kte- 
rý jménem svým, svého bratra Leopolda, synů 
Constantina a Ferdinanda a synovců Alexandra 
a Victora Salm-Reifferscheidt-Raitzů v  závě- 
rečné řeči při zádušní mši v  chrámu Panny 
Marie Bolestné ve Sloupu v pátek 16. září 2022 
připomněl tato slova své milované maminky  
a přihlásil se tak k jejímu odkazu.
Marie Elizabeth (Alžběta, pro rodinu a přátele 
Marielise) prožívala až do vypuknutí 2. světo- 
vé války poklidné dětství s rodiči a sourozen- 
ci Idou (1921–2021), Alžbětou (1925–1992)  
a Hugem (1933–1974) na rájeckém zámku. 
Sama na to vzpomínala: „Stěžovala jsem si, že 
každému děcku v dědině se dařilo lépe. Nestála 
za ním totiž guvernantka. Ostatní se mohli vol- 
ně pohybovat, ale my ne. Sice jsme měli pro sebe 

celý park, ale vždy s námi byla vy-
chovatelka, slečna Marie Veselá 
z  Rájce… Běda, když jsme nebyli 
hodní – dostali jsme vynadáno  
a často schytali i pár pohlavků.  
Vychovatelka nás také učila. 
Zkoušky jsme dělali v Rájci v obec-
né škole.“
Za války byla na zámek a celé pan-
ství uvalena nucená nacistická 
správa a šťastné dětství skončilo.
„Pamatuji si, že velký salon se ne- 
dal vytopit. Němci nám přidělovali  
peníze, otop, personál a další. 

V  roce 1945 tady byli vojáci – nejdřív Němci,  
pak Rumuni, Rusové. Ti u nás v  parku měli za- 
jatecký tábor, skoro sedm tisíc zajatců. Přineslo 
to neštěstí pro obec, rozšířil se tyfus a byly zamo-
řené skoro všechny studny v  Rájci… Když nám 
zámek po válce sebrali, mohli jsme tu byd- 
let dál ve třech místnostech. Bylo to stísněné,  
ale kdo by to udržoval… Otec zemřel v  březnu 
1946 a zůstala jsem tu s maminkou a bratrem. 
Vypadalo to, že tu udělají starobinec nebo inter-
nát. Naštěstí na ministerstvu kultury byli rozum-
ní lidé a pochopili, co jim maminka opakovaně 
doporučovala – zřídit muzeum.“
Dnes je pozoruhodné, že po smrti otce mohla 
ještě vystudovat gymnázium v Blansku, v roce 
1950 už na další studium nebylo pomyšlení, 
navíc musela živit mladšího bratra a maminku. 

„DOBRÁ VĚC TRVÁ DLOUHO“

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
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Rok pracovala v blanenské Metře v administ-
rativě, pak ale vládnoucí dělnická třída chtěla, 
aby se šlechta živila rukama. Ucházela se tedy 
o práci v ČSAD Brno.
„Vzali mě a šest let jsem jezdila s  náklaďákem. 
Hodně jsem se tam naučila. Nejdříve mě strčili  
do dílny a okukovala jsem, jak mechanici pra- 
cují. Dovedla jsem seřídit benziňák... Jezdila  
jsem pragovkou 1,5 tunkou, pak ještě starší tat-
rovkou, posléze škodovkou a čepelem. Dopra- 
covala jsem se ke čtyřtunce. Vozila jsem všechno 
možné – písek, hnůj, chleba, nábytek...“
Po emigraci starší sestry si prošla výslechy u StB: 
„Chodili za námi, chtěli z nás tahat rozumy, ale 
posílali takové idioty, že to ani nebylo možné. 
Sestra Eliška sem s  manželem a dcerou přijela 
v roce 1956 a mě si pozvali k výslechu. Ptali se, 
kolik příbuzných mám v  zahraničí. Jako by to 
neměli v papírech.“
Po sňatku s Jiřím Čubukem dospěla k názoru, 
že za daných podmínek nechce své děti vycho-
vávat v naší zemi, a v říjnu 1957 s ním odjela na 
zájezd do Bulharska, z  kterého se nevrátili. 
Usadili se v Rakousku, kde Marie Alžběta zača-
la pracovat jako pojišťovací agentka. „Musela 
jsem se něčím živit. Odsud jsem neměla žádné 
vzdělání ani profesi.“
A život šel dál. Na svět přišli synové Georg 
(dnes farmaceut v Mnichově) a Leopold (mak-
léř v pojišťovnictví ve Vídni), krátce nato man-
žel rodinu opustil, postupně přibyly snachy  
a čtyři vnuci, kterým všem ráda a zaníceně 
vyprávěla o svém domově – o Rájci.
Nechtěla se smířit s tím, že se do Rájce nemůže 
natrvalo vrátit, a aspoň krátkými návštěvami, 
většinou tajenými, se vracela vlastně pořád.
Dle vzpomínek rájeckých občanů a přátel, 
kterých měla díky své otevřené povaze nepo-
čítaně, ochotně přivážela například léky,  
které zde nebylo možné sehnat, a předávala 
zprávy a pozdravy těch, kteří byli odloučeni 
emigrací.
Polistopadové změny roku 1989 vítala s nad-
šením, které však kalily natažené ruce lidí do-
mnívajících se, že „bohatá“ šlechta z  ciziny 
může vylepšit jejich životní úroveň nějakým 
finančním obnosem.

To ještě netušila, jak strastiplná bude cesta za 
navrácením rodového majetku, který zahrnoval 
kromě šperků, především zámek v Rájci a jeho 
mobiliář, zámek v Blansku, víc jak 7000 ha lesa, 
Kateřinskou jeskyni, Punkevní jeskyně a pro-
past Macochu.
Od roku 1992 vedla restituční proces, během 
kterého se setkala jak s pamětníky a bývalými 
zaměstnanci velkostatku a zámku, kteří stej- 
ně jako ona věřili ve spravedlnost soudů, tak  
i s nenávistnými a závistivými lidmi, kteří nej-
prve nařkli jejího otce z příslušnosti k nacistům 
a posléze se neštítili nabízet finanční odměnu 
rájeckým občanům, kteří by byli ochotni tzv. 
něco na Salmy najít! Přesto nezahořkla a vedla 
k tomu i své syny.
I přes smyšlená a všelijak překroucená fakta  
ze života jejího otce v posledních letech války 
a otřesný zážitek, kdy při návštěvě zámku byla 
požádána o uhrazení vstupného, stále tvrdila: 
„Věci se někdy rychle pokazí a trvá pak hodně 
dlouho, než dojde k nápravě.“
Biblicky řečeno – uměla opakovaně odpouštět, 
třeba sedmasedmdesátkrát! Věřila v to dobré 
v člověku.
Dosáhla navrácení asi 570 ha lesa, stála v čele 
představenstva rodinné společnosti Salm a. s., 
podařilo se jí očistit jméno svého otce, kandi-
dovala do politických uskupení, zúčastňovala 
se řady kulturních, politických a společenských 
akcí a setkání v regionu, setkávala se pravidel-
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ně s mnohými přáteli z Rájce a okolí, pobývala 
na hájence v Šošůvce, odkud vyrážela se svým 
psem na oblíbené procházky a výlety.
Osou jejího života byla pevná víra, v níž byla 
vychována. Mnozí občané Rájce, ale i Sloupu 
si dobře vybavují chvíle, kdy za úporného skří-
potu brzd a halasného štěkotu psa v autě spě-
chala na mši svatou. V srpnu 2020 se radovala 
ze společenství při Zámecké pouti v kapli zám-
ku, když se na chvíli uvolnila různá protipan-
demická opatření, mohla se osobně pozdravit 
s řadou známých a jejich rodinami. V následu-
jícím roce ji o tuto radost připravilo zranění 
nohy, po kterém byla nucena užívat invalidní-
ho vozíku. Ale stále sršela optimismem a plá-
novala věci budoucí, těšila se z návštěvy bla-
nenského muzea a různých výstav.
Stejně jako loni zemřelá její sestra Ida, projevi-
la Marie Alžběta přání odpočívat na rodinném 
hřbitově ve Sloupu. Její synové, za účasti rodi-
ny, zástupců Rájce-Jestřebí, Blanska, Sloupu, 
Šošůvky a početného davu příbuzných, přátel 
a známých, jí nejen splnili toto přání, ale zavá-

zali se v její práci pokračovat, aby starobylý rod 
Salm-Reifferscheidt-Raitzů, kterému tato část 
Moravy nemůže být nikdy dost vděčná za vše, 
co pro ni vykonal, měl v našem městě zase svůj 
domov.
Jak se po léta zpívá ve známé sloupské poutní 
písni: „Pojď, ó máti Bolestná, pojď s námi v domov 
náš. My tobě sloužiti budeme a ty nám požehnáš!“

Mgr. Jana Svobodová
 
 

ODEŠLI Z NAŠICH ŘAD  
V MĚSÍCI ZÁŘÍ

pan Ing. Petr Skoták, 72 let
pan Rudolf Vybíhal, 67 let

SPOLEČENSKÁ KRONIKA
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Nejen abonenti Kruhu přátel hudby v  Rájci-
Jestřebí se po letní přestávce nemohli doč- 
kat prvního koncertu nové koncertní sezóny. 
Na ten jsme si tentokrát museli počkat až  
do prvních podzimních dní. Nicméně to stálo 
za to. 
Zahajovací koncert byl již tradičně uspořá- 
daný v  nádherných prostorách Slavnostního 
sálu na našem zámku. Netradičně nedělní  
podvečer s  akordeonovým triem přilákal na 
zámek spoustu posluchačů, kteří zaplnili sál 
téměř k prasknutí. 
Check Accordion Trio, jmenovitě Markéta Laš- 
tovičková, Marie Čejnová a Michal Karban  

KONCERTNÍ SEZÓNA BUDIŽ ZAHÁJENA….

představili akordeon ve všech možných polo-
hách a hudebních žánrech. Zahráli jak klasické 
skladby významných skladatelů, tak skladby 
moderní a svoje autorské. Diváky také slovem 
provedli celým programem a v přídavku poba-
vili hrou na jeden nástroj společně. Večer to byl 
tedy nejen slavnostní, ale také zábavný. 
Mladí akordeonisté, studující na národní aka-
demii v Dánsku, se zahájení sezóny Kruhu přá- 
tel hudby 2022/2023 zhostili zcela bravurně. 
Každý koncert sezóny bude zahájen žáky  
místní ZUŠ. Tentokrát se „předskokanství“ ujal 
Hynek Klimek, který také zahrál na hudební 
nástroj, který nás provázel celým večerem. 

Velice nás těší, že se 
rájecká abonentní 
„rodina“ rozrůstá a 
my se nejen s nimi 
můžeme těšit na 
další krásné kon-
certy, které nás če-
kají v následujících 
měsících. 

Odbor kultury 
a cestovního ruchu 

OHLASY

a Rulandské šedé. Růžové víno zastoupil slad- 
ký Cabernet Sauvignon silně vonící a chutna-
jící po lesním ovoci. Posledním, červeným vzor-
kem byl sušší Merlot. Burčák z  odrůdy Irsay 
Oliver pak zakončil řízenou ochutnávku, kte- 
rou nás provedl pan Fanta, obchodní zástup- 
ce zmíněného vinařství. Dále si pil každý,  
co nejvíce lahodilo jeho chuťovým buňkám  
a bylo z čeho vybírat.
K zakousnutí byl na stolech připravený chléb  
a slané tyčinky. Zakoupit se ale dalo i něco 
mastnějšího (klobásky, škvarečky) nebo aro-

Kdo má rád víno, společnost a muziku, přede-
vším tu cimbálovou, nechyběl v pátek 7. října 
v rájecké sokolovně. Konal se tu již šestý ročník 
Posezení u cimbálu s ochutnávkou vín a bur- 
čáku. Vínečko a burčák jsme měli možnost 
ochutnat tentokrát ze Znojemské vinařské 
oblasti, z  Podyjí, kde se nachází vinařství  
Hnanice. 
V  krajině rozprostírající se na úrodných sva- 
zích kolem řeky Dyje se daří zejména bílým 
odrůdám, z  nich jsme v  rámci ochutnávky 
ochutnali Ryzlinky – vlašský a rýnský, Kerner  

„BUDU VÁS PÍT, CO BUDU ŽÍT, VÍNEČKA OBĚ…“
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Hodinu a půl trvající divadelní představení, ve 
kterém trojice herců vstupuje na jeviště bez 
předem daného scénáře, podporou jim je pou-
ze několik kostýmů na jevišti, které během hry 
mohou střídat, housle a v  našem případě  
i klavír. Improvizace mi jako divadelnímu laiko-
vi přijde nesmírně obtížná, proto jsem do so-
kolovny přicházela bez přehnaného očekává- 
ní, se zvědavostí a odhodláním ocenit herecké 
výkony famózní i méně přesvědčivé. 
V  Milostném trojúhelníku se herci obměňují 
– základní pilíř tvoří Martin Zbrožek, ke které-
mu se přidávají Lukáš Pavlásek, Pavel Liška či 
Anna Polívková. Do Rájce-Jestřebí ho v  pon- 

dělí 17. října 2022 doprovodili Aňa Geislerová  
a Josef Polášek. Ačkoliv byl sál jako obvykle na 
představení pořádané naším městem zaplně- 
ný do téměř posledního místa, na výzvu herců 
o náměty z publika, které budou zakompono-
vány do děje, reagovalo jen několik odvážliv- 
ců. Ale přesto slova jako hrobař, vrták či láska 
z mého pohledu asi protagonistům pěkně za- 
topila pod kotlem. První polovina představení 
ubíhala svižně, doprovázel jí smích a potlesk 
diváků, v druhé půli jsem měla dojem, že herci 
(a možná nejen ti) kontrolují ručičku hodin, kdy 
je konečně vysvobodí. Zbrožek jako hrobař, 
porodník či třiašedesátiletý syn stále navště- 

matičtějšího (různé druhy ovčích a kozích sýrů) 
ze stánku pana Zdrubeckého, z  kozí Farmy 
Amálka. 
A nesmíme zapomenout na hudební dopro- 
vod celým večerem, o který se výtečně posta-
rali chlapci ze Zlína. Cimbálová muzika Réva 
zahrála známé moravské lidovky, ale i jiné –  
modernější kousky v netradičním pojetí. Ten-

tokrát se také tančilo a taneční parket byl plný. 
Dobrý trénink na pomalu přicházející plesovou 
sezónu, která se snad letos konečně podaří 
uskutečnit. Nezbývá než nám přát, abychom 
se scházeli při podobných příjemných spole-
čenských akcích. 

M. H.

MILOSTNÝ TROJÚHELNÍK 
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ROZPIS STOMATOLOGICKÉ PÉČE

LISTOPAD 2022 Služba je sloužena od 8:00 do 13:00 hodin

5. 11. MUDr. Ševčíková Bohdana Blansko, Svitavská 1a 516 416 386
6. 11. MUDr. Ševčíková Radomíra Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 454
12. 11. MDDr. Šméralová Kristýna Boskovice, Lidická 8 731 074 479
13. 11. MUDr. Štrajtová Jana Černá Hora, Zdrav. středisko 608 220 806
17. 11. MUDr. Šumberová Ludmila Lysice, Komenského 429 516 472 227
19. 11. MUDr. Švendová Zdena Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 404
20. 11. MUDr. Tomášková Barbora Blansko, Pražská 1b 734 177 800
26. 11. MDDr. Trubáčková Pavlína Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 452
27. 11. MDDr. Janáč Jiří Boskovice, Lidická 10 537 021 289

Mimo výše uvedenou je služba zajištěna v Brně, Úrazová nemocnice, Ponávka 6, tel. 545 538 111. 
Úrazová nemocnice službu zajišťuje ve všední dny od 18:00 do 24:00 hodin.
O sobotách, nedělích a svátcích od 8:00 do 20:00 hodin.

vující školku byl tahounem celého představení, 
Polášek jako těhotná a rodící žena, láska hro- 
baře mu perfektně sekundoval. Geislerová byla 
slabším článkem, ačkoliv i její falešný poslíček 
mě smíchy rozplakal.
Z každého divadla si odnáším jiné zážitky, ale 
vždy něčím pozitivní. I v tomto případě tomu 
nebylo jinak. Tentokrát jsem odcházela lehce 

pobavená bez zatížení náročným tématem, 
s  obdivem před uměním herců, spokojená,  
že je o divadelní představení takový zájem  
a s díky, že nám holky z kultury přivezou „uměl-
ce z Prahy“ a dalších měst :) až pod nos. 
Těším se na příště!

PN
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A já bych za sebe dodal: „…..na drakiádě v Ho-
lešíně.“ Tradičně každou první sobotu v  říjnu 
zveme k nám do Holešína všechny příznivce 
venkovské zábavy na Drakiádu. Podle počasí se 
na poli u dnešního pštrosína schází každoročně 
různý počet lidiček nejen z blízkého okolí.
Podzimní zábava přilákala dobrou stovku ná-
vštěvníků, i přes ne úplně dobrou předpověď 
počasí. To ale nakonec bylo krásně podzimní, 
a hlavně nám pořadatelům hrálo, jak se říká 
„do karet“. Dopoledne vykouklo sluníčko, kte-
ré vysušilo pole i louku, letovou plochu. Během 
příprav bylo bezvětří, tak se stany a další nádo-
bíčko připravovaly výborně. A ve 14 hodin, tedy 
na začátku akce, s příchodem prvních hostů, 
začalo foukat. Takže žádný z  draků různých 
barev, tvarů a velikostí nezůstal na zemi. 

Po příjezdu poníků zůstali draci převážně v ru-
kou dospělců a děti utíkaly do fronty. Kdo se 
povozil, mohl si vyzkoušet i hasičskou techniku 
kolegů z Kuniček. Trampolína také vykazovala 
znaky přetížení, jako každý rok.
I k zakousnutí se něco našlo. Párky v rohlíku, 
kotel zelňačky, nebo buřtík na opečení. A roz-
dávané „palačinky tety Zdenky“ šly tradičně 
doslova na dračku. Ani o pití nebyla nouze. 
Nápojů teplých i studených máme každý rok 
dostatek. Kdo neodolává chladnějšímu pod-
zimnímu počasí, mohl usednout a trochu se 
nahřát v našem vyhřívaném stanu. 
Děkujeme všem za návštěvu a těšíme se na 
další hasičské akci na shledanou.

By Evžen.

„KDO NEPOUŠTÍ DRAKA, PODZIM TROCHU FLÁKÁ“

V úterý 30. 8. 2022 zemřel na Kladně po krátké 
těžké nemoci ve věku nedožitých 73 let český 
heraldik, grafik a ilustrátor Zdirad Čech, autor 
současného městského znaku Rájce-Jestřebí. 
Ač rodák ze Sokolova (*12. 9. 1949), byl od svých 
pěti let úzce spjat s Kladnem, kde prožil prak-
ticky celý život a kde také tvořil.

ZA ZDIRADEM ČECHEM

Přestože jeho umělecká činnost malířská  
a ilustrátorská je nesmírně široká a zahrnuje 
stovky obrazů, kreseb a knižních ilustrací, asi 
nejznámější zůstává Zdirad Čech jako heral- 
dik – věnoval se nejen historii heraldiky, ale též 
jejímu praktickému uplatnění navrhováním 
městských a obecních znaků, erbů far a klášte-



17 NĚCO Z HISTORIE 

rů, či tvorbě erbů zájemcům z řad soukromých 
osob. V oblasti heraldiky se vypracoval na uzná-
vaného odborníka. Vedle širokých znalostí 
uplatňoval v  heraldice rovněž své výtvarné 
nadání, a to zejména v rámci tvorby heraldic-
kých kreseb, ať už při vytváření znaků, nebo při 
ilustrování odborných publikací a periodik. 
Zdirad Čech absolvoval Střední odbornou ško-
lu výtvarnou v  Praze a již v  té době započal 
uměleckou dráhu. V roce 1968 začal uveřejňo-
vat své kresby v  Erbovním sešitě, do nějž při- 
spíval až do zániku periodika r. 1971, kdy vyšla 
poslední čísla. V roce 1974 zahájil Heraldický 
klub České numismatické společnosti vydává-
ní Heraldické ročenky, do které dlouhá léta při- 
spíval kresbami a ilustracemi, odbornými člán-
ky, a nakonec se podílel na vydávání periodika 
jako výtvarný redaktor. V novější době se stal 
členem britské Společnosti pro heraldické 
umění. 
Čechovu životní pouť v rovině osobní i umělec- 
ké výrazně poznamenala hluboká náboženská 
víra. V  letech 1974–2019 byl členem pařížské  
a později orleánské obedience Vojenského  
a špitálního řádu sv. Lazara Jeruzalémského,  
a kromě toho byl i rytířem Suverénního řádu 
Maltézských rytířů. V roce 2016 získal papežský 
řád sv. Silvestra. Vytvořil nespočet kreseb  
a obrazů světců (mj. čtrnáct obrazů pro sv. Hos-
týn, malovaný relikviář sv. Prokopa pro katedrá-
lu v Cáchách, aj.), několik betlémů, omalová- 
nek s  náboženskou tématikou, řadu svatých 
obrázků. Spolupracoval s Maticí cyrilometoděj-
skou a jeho ilustrace Katolické ročenky na rok 
1995 proměnily toto dílo v oficiální erbovník 
katolické církve u nás. Čechův obraz Panna 
Maria Lidická, který 31. 5. 2017 během osobní 
audience požehnal papež František, je umístěn 
v chrámu sv. Marcelína a Petra v Římě.
Dále Zdirad Čech jako ilustrátor doprovodil ce- 
lou řadu publikací odborných – mj. Encyklope-
die zbraní a zbroje (1997), Encyklopedie českých 
a moravských sídelních biskupů (2000), aj.;  
i beletristických – mj. knihy pověstí Staré po-
věsti vimperské. Čarovná ves Štítkov. Pověsti zpod 
Svatomáří (2010), Čtyři rytíři: Legendy a pověsti 
kraje prácheňského (1997), aj. 

Jako autor či spoluautor vydal odborné články 
a studie, i několik monografií. Věnoval se zvláš-
tě historicko-heraldické tématice – mj. Majite- 
lé jenštejnského panství a jejich erby (1973), Slohy 
v  heraldice (1978), Vývoj schwarzenberského  
erbu (1986), aj. Za vyvrcholení jeho odborné 
práce bývá považováno rozsáhlé dílo Papežské 
znaky (2009). Jeden výtisk knihy se dostal i do 
knihovny papeže Benedikta XVI.
Zdirad Čech jako heraldik navrhl znaky celé 
řady obcí a měst v ČR, ať již se jednalo o tvorbu 
znaků u obcí, které dosud žádnou takovou 
symboliku nepoužívaly, či revize stávajících 
znaků, případně navržení znaků nových, jež 
měly nahradit původní, z různých důvodů nevy- 
hovující. Do této kategorie spadá rovněž naše 
město. Protože o problematice nového měst-
ského znaku, nahradivšího starší znak vytvo-
řený Ing. Miroslavem Chlebkem (1931–1990), 
bylo svého času napsáno mnoho, omezme se 
nyní jen na shrnutí základních faktů: Po něko-
likaletých diskusích stran náhrady, případně 
úpravy městského znaku, které započaly již 
v polovině 90. let, bylo nakonec rozhodnuto  
o vytvoření znaku zcela nového. Postupně se 
objevilo několik návrhů, z nichž nakonec vyšel 
vítězně návrh Zdirada Čecha, schválený zastu-
pitelstvem města 7. 5. 2008, kdy bylo zároveň 
usneseno vytvoření nové obecní symboliky 
nejen v podobě městského znaku, ale též vlaj-
ky. Znak a vlajku schválil na základě žádosti 
z  10. 9. 2008, podané starostou Ing. Pavlem 
Peroutem, Podvýbor pro heraldiku a vexilo- 
logii při Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR 
22. 10. 2008, 13. 11. 2008 převzal starosta Ing. 
Perout z rukou předsedy Poslanecké sněmov-
ny Parlamentu ČR rozhodnutí o udělení no- 
vého znaku a vlajky. Následně 7. 6. 2009 pro-
běhlo před kostelem Všech svatých slavnostní 
požehnání a posvěcení praporu a znaku, akt 
provedl tehdejší rájecký farář P. Pavel Klouček.

Poslední rozloučení se Zdiradem Čechem pro-
běhlo 9. 9. 2022 v kostele sv. Václava v kladenské 
místní části Rozdělov.

Petr Sychra
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ZEMŘEL PhDr. IVAN ŠTARHA
Ve středu 21. 9. 2022 zemřel po dlouhodoběj-
ších zdravotních obtížích ve věku 87 let archi-
vář, historik a heraldik PhDr. Ivan Štarha. Zají- 
mal se mj. o region Blanenska a spolupodílel 
se na přípravě knihy o dějinách Rájce-Jestřebí.
Narodil se v  rodině obchodníka 29. 5. 1935 
v malé vesničce Ujčov nedaleko Bystřice nad 
Pernštejnem. Po maturitě na gymnasiu v Tišno- 
vě vystudoval v letech 1953–1958 archivnictví 
a historii na FF MU v Brně, kde patřil k žákům 
diplomatika a historika prof. PhDr. Jindřicha 
Šebánka, DrSc. (1900–1977). Historie ho zají-
mala už v mládí, tyto zájmy se pak prohloubily 
během gymnasiálních studií, následně při 
studiu vysokoškolském se zrodila náklonnost 
k archivářské práci, které zasvětil celý život.
Praxi začínal v l. 1958-1959 ve Státním archivu 
v Telči, poté v archivním oddělení Krajské sprá-
vy Ministerstva vnitra v Jihlavě jako referent 
pro archivy národních výborů. V roce 1960 
nastoupil do Moravského zemského archivu 
v Brně (tehdy Státního archivu v Brně) a do roku 
1962 byl vedoucím jeho jihlavské pobočky.  
Po jejím zrušení přešel jako archivář na brněn-
ské pracoviště. V letech 1962–1964 byl též in-
struktorem pro podnikové archivy a v letech 
1962–1966 referentem pro archivy národních 
výborů při archivním oddělení KS MV v Brně. 
Od roku 1966 působil jako odborný archivář  
v MZA, kde se r. 1980 stal vedoucím III. oddě-
lení (podnikové fondy, předarchivní péče 
 a metodický dohled). Na jaře 1990 byl pověřen 
vedením archivu, v letech 1990–1991 vyko- 
nával post zástupce ředitele, načež byl od 1. 7. 
1991 do 31. 3. 2000 ředitelem MZA. I po od- 
chodu do výslužby pracoval až do roku 2015 
jako archivář na částečný úvazek. Jeho archivář- 
ská kariéra tedy zahrnuje úctyhodných 57 let.
Věnoval se pořádání, inventarizaci a katalogi-
zaci podnikových a osobních fondů, fondů 
velkostatků, úřadů, družstev, svazů atp. Zpra-
covával rovněž fondy institucí spojených s ar-
chivnictvím včetně vlastní registratury MZA. 
Dnes je v MZA užíváno 85 jím vypracovaných 



19

U S N E S E N Í

ZE SCHŮZE RADY MĚSTA RÁJEC-JESTŘEBÍ DNE 22. 9. 2022

USNESENÍ č. 1
Rada města schvaluje navržený program jedná- 
ní rozšířený o bod č. 16. Návrh smlouvy o dílo 
na zhotovení projektové dokumentace a výkon 
inženýrské činnosti na akci „Zrušení požární ná- 
drže v Holešíně, vybudování parkoviště“.

USNESENÍ č. 2
Rada města bere na vědomí kontrolu plnění úko- 
lů uložených radou města v roce 2022 (příloha č. 1).

USNESENÍ č. 3
Rada města projednala návrh dodatku č. 2 ke 
smlouvě o dílo k akci „Rekonstrukce mateřské ško- 
ly ve městě Rájec-Jestřebí“ uzavřené dne 20. 7. 2022 
se zhotovitelem EKOTERM CZ, s. r. o., Letovice,  
jehož předmětem jsou méněpráce a vícepráce 
(příloha č. 2). Rada města rozhodla dodatek č. 2 

ke smlouvě o dílo k akci „Rekonstrukce mateřské 
školy ve městě Rájec-Jestřebí“ se zhotovitelem 
EKOTERM CZ, s. r. o., Letovice uzavřít.

USNESENÍ č. 4
Rada města projednala návrh dodatku č. 1 k SoD 
na akci „Oprava chodníků a komunikace na ul. Ji-
ráskova, Rájec-Jestřebí“ ke smlouvě o dílo uzavře-
né dne 07.07.2022 se zhotovitelem SWIETELSKY 
stavební, s. r. o., České Budějovice (příloha č. 3). 
Předmětem dodatku č. 1 jsou vícepráce a méně-
práce a posun termínu předání díla. Rada města 
rozhodla dodatek č. 1 k SoD na  akci „Oprava 
chodníků a komunikace na ul. Jiráskova, Rájec- 
Jestřebí“ ke smlouvě o dílo uzavřené dne 7. 7. 2022 
se zhotovitelem SWIETELSKY stavební, s. r. o., 
České Budějovice uzavřít.

RŮZNÉ / USNESENÍ



20

USNESENÍ č. 5
Rada města projednala návrh dodatku č. 1 ke 
smlouvě o dílo na akci „Odvodnění komunikace 
k ČOV, Rájec-Jestřebí“ uzavřené dne 1. 6. 2022 se 
zhotovitelem ARROW, spol. s r. o., Moravská Tře-
bová (příloha č. 4). Předmětem dodatku je po- 
sun termínu předání díla. Rada města rozhodla 
dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na akci „Odvodně-
ní komunikace k ČOV, Rájec-Jestřebí“ uzavřené  
dne 1. 6. 2022 se zhotovitelem ARROW, spol. s r. o., 
Moravská Třebová, uzavřít.

USNESENÍ č. 6
Rada města projednala návrh dodatku č. 1 ke 
smlouvě o dílo na akci „Výměna hydrantů, Rájec- 
Jestřebí“ uzavřené dne 1. 6. 2022 se zhotovitelem 
ARROW, spol. s r. o., Moravská Třebová (příloha  
č. 5). Předmětem dodatku je posun termínu pře-
dání díla a úprava ceny díla v důsledku méněprací 
a víceprací. Rada města rozhodla dodatek č. 1 ke 
smlouvě o dílo na akci „Výměna hydrantů, Rájec- 
Jestřebí“ uzavřené dne 1. 6. 2022 se zhotovitelem 
ARROW, spol. s r. o., Moravská Třebová, uzavřít.

USNESENÍ č. 7
Rada města projednala žádost ředitele Základní 
školy a mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres Blansko 
o schválení navýšení čerpání z fondu investic  
z důvodu havarijního stavu plynového kotle škol-
ní jídelny ZŠ. Rada města schvaluje aktualizovaný 
Plán investičních akcí Základní školy a mateřské ško- 
ly Rájec-Jestřebí, okres Blansko, příspěvková orga-
nizace na rok 2022. Rada města schvaluje čerpá- 
ní z fondu investic v plánované výši 1.361.120 Kč 
na akce uvedené v Plánu investičních akcí na rok 
2022 (příloha č. 6).

USNESENÍ č. 8a
Rada města projednala návrh příkazní smlouvy 
na technický dozor stavebníka (TDS) pro stavbu 
s  názvem „Stavba polních cest P1, Pv5, sanace 
strže a dalších opatření v k. ú. Holešín“ (příloha č. 7) 
a rozhodla předmětnou smlouvu se Státním po-
zemkovým úřadem, Krajský pozemkový úřad 
pro Jihomoravský kraj, Pobočka Blansko a společ-
ností „TDS Holešín – W+V“, Brno uzavřít.

USNESENÍ č. 8b
Rada města projednala návrh příkazní smlouvy 
na činnost koordinátora bezpečnosti a ochrany 
zdraví při práci (koordinátor BOZP) pro stavbu  
s názvem „Stavba polních cest P1, Pv5, sanace 

strže a dalších opatření v k. ú. Holešín“ (příloha  
č. 8) a rozhodla předmětnou smlouvu se Státním 
pozemkovým úřadem, Krajský pozemkový úřad 
pro Jihomoravský kraj, pobočka Blansko a Ing. Vla-
dimírem Wolfem, Brno uzavřít.

USNESENÍ č. 8c
Rada města projednala návrh plné moci k zastu-
pování města Rájec-Jestřebí ve věci zajišťování 
investorsko-inženýrských činností dle příkazní 
smlouvy (příloha č. 9) a rozhodla předmětnou 
plnou moc se společností „TDS Holešín – W+V“, 
Brno uzavřít.

USNESENÍ č. 9
Rada města projednala návrh smlouvy o dílo  
k veřejné zakázce „Stavba polních cest P1, Pv5, 
sanace strže a dalších opatření v k. ú. Holešín“ 
(příloha č. 10) a rozhodla předmětnou smlouvu 
o dílo s Krajským pozemkovým úřadem pro Jiho-
moravský kraj, Brno a zhotovitelem FIRESTA-Fišer, 
rekonstrukce, stavby, a. s., Brno uzavřít.

USNESENÍ č. 10
Rada města projednala záměr výpůjčky části  
obecního pozemku parc. č. 7/1 ostatní plocha o vý- 
měře cca 10 a 12 m² z celkové výměry 12.656 m²  
v k. ú. Karolín pro parkování 2 osobních aut, popří-
padě motorky a přívěsného vozíku, a rozhodla 
uzavřít na předmětné části pozemku smlouvu  
o výpůjčce na dobu neurčitou s tříměsíční výpo-
vědní dobou za podmínek uvedených v příloze  
č. 11. Rada města doporučuje žadateli vyžádat si 
vyjádření provozovatelů inženýrských sítí ulože-
ných v předmětné části pozemku.

USNESENÍ č. 11
Rada města projednala záměr výpůjčky části 
obecního pozemku parc. č. 7/1 ostatní plocha 
o výměře cca 15 m² z celkové výměry 12.656 m²  
v k. ú. Karolín pro parkování 2 osobních aut, a roz-
hodla uzavřít na předmětnou část pozemku  
dodatek č. 1 ke smlouvě o výpůjčce z  8. 6. 2020  
za podmínek uvedených v příloze č. 12. Rada 
města doporučuje žadateli vyžádat si vyjádření 
provozovatelů inženýrských sítí uložených v před-
mětné části pozemku.

USNESENÍ č. 12
Rada města projednala žádost o odprodej po-
zemku parc. č. 848/57 ostatní plocha o výměře  
933 m² v k. ú. Jestřebí a nedoporučuje zastupitel-
stvu města předmětný odprodej schválit.

USNESENÍ
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USNESENÍ č. 13
Rada města neprojednala návrh místostarosty na 
vyhlášení ankety Nejlepší sportovec a tým Rájce-
Jestřebí za rok 2022 a odkládá jeho projednání  
po ustavující schůzi Zastupitelstva města Rájec- 
Jestřebí.

USNESENÍ č. 14
Rada města projednala možnost účastnit se bě-
žeckého seriálu Brněnský běžecký pohár 2022/23 
a  uspořádat za město Rájec-Jestřebí závod Rá- 
jeckou desítku. Rada města rozhodla, aby pořa-
datelem Rájecké desítky v roce 2023 bylo město 
Rájec-Jestřebí a vyčlenit finanční prostředky z roz-
počtu města v roce 2023 ve výši dle přílohy č. 13.

USNESENÍ č. 15
Rada města projednala žádost o použití znaku 
města Rájec-Jestřebí pro účely prezentace a propa- 
gace běžeckého seriálu Brněnský běžecký pohár, 

ročník 2022/2023, jehož součástí je závod Rájecká 
desítka (příloha č. 14). Rada města souhlasí s po-
užitím znaku města Rájec-Jestřebí dle žádosti.

USNESENÍ č. 16
Rada města projednala návrh smlouvy o dílo na 
zhotovení projektové dokumentace a výkon inže-
nýrské činnosti na akci „Zrušení požární nádrže 
v Holešíně, vybudování parkoviště“ se zhotovite-
lem K PROJEKT, Kročil, s. r. o., Luhačovice (příloha 
č. 15). Rada města rozhodla smlouvu o dílo na 
zhotovení projektové dokumentace a výkon inže-
nýrské činnosti na akci „Zrušení požární nádrže 
v Holešíně, vybudování parkoviště“ se zhotovite-
lem K PROJEKT, Kročil, s. r. o., Luhačovice uzavřít.

Mgr. Romana Synakieviczová v. r., starostka 
Mgr. Monika Nováková v.r., radní

USNESENÍ č. 1
Rada města schvaluje navržený program jednání.

USNESENÍ č. 2
Rada města na základě Pravidel pro uzavírání ná-
jemních smluv rozhodla prodloužit nájemní  
k bytu v majetku města Rájec-Jestřebí na dobu 
určitou do 31. 10. 2025.

USNESENÍ č. 3
Rada města souhlasí s ukončením nájemní smlou-
vy k bytu, který je v majetku města Rájec-Jestřebí 
dohodou ke dni 30. 9. 2022.

USNESENÍ č. 4
Rada města projednala návrh dodatku č. 4 ke 
smlouvě o dílo na zhotovení projektové dokumen-
tace a výkon inženýrské činnosti na akci „Letní kino 
Rájec-Jestřebí – přírodní kulturní amfiteátr – revi-
talizace“ se zhotovitelem Ing. Petra Kročilová, Lu-
hačovice (příloha č. 1). Předmětem tohoto dodat-
ku je posun termínu dokončení díla. Rada města 
rozhodla dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo na zhoto-
vení projektové dokumentace a výkon inženýrské 
činnosti na akci „Letní kino Rájec-Jestřebí – pří- 
rodní kulturní amfiteátr-revitalizace“ se zhotovi- 
telem Ing. Petra Kročilová, Luhačovice uzavřít.

USNESENÍ č. 5
Rada města projednala návrh smlouvy o dílo na 
zhotovení projektové dokumentace a výkon inže-
nýrské činnosti na akci „Rekonstrukce části ulice 
Nová – chodníky a komunikace“ se zhotovitelem 
K PROJEKT, Kročil, s. r. o., Luhačovice (příloha č. 2). 
Rada města rozhodla smlouvu o dílo na zhotove-
ní projektové dokumentace a výkon inženýrské 
činnosti na akci „Rekonstrukce části ulice Nová – 
chodníky a komunikace“ se zhotovitelem K PRO-
JEKT, Kročil, s. r. o., Luhačovice uzavřít.

USNESENÍ č. 6
Rada města projednala návrh smlouvy o spo- 
lupráci na provedení veřejnosprávní kontroly  
u Základní školy a mateřské školy Rájec-Jestřebí, 
okres Blansko na rok 2022 s firmou Moore Audit 
CZ, s. r. o., Praha 8 (příloha č. 3). Rada města roz-
hodla smlouvu o spolupráci na provedení ve- 
řejnosprávní kontroly s firmou Moore Audit CZ,  
s. r. o., Praha 8 uzavřít.

USNESENÍ č. 7a
Rada města projednala nabídky z průzkumu trhu 
na výběr pojistitele pro pojištění samosprávných 
celků – objekt ČOV Rájec-Jestřebí, vč. technologie 
a vybrala jako pojistitele Hasičskou vzájemnou 

ZE SCHŮZE RADY MĚSTA RÁJEC-JESTŘEBÍ DNE 3. 10. 2022

USNESENÍ



22

pojišťovnu, a. s., Praha 2, která předložila nejvý-
hodnější nabídku. Rada města pověřuje starost- 
ku Mgr. Romanu Synakieviczovou uzavřením 
smlouvy dle návrhu (příloha č. 4).

USNESENÍ č. 7b
Rada města schvaluje Rozpočtové opatření  
č. 9/2022 (příloha č. 5).

USNESENÍ č. 8
Rada města projednala návrh Smlouvy o smlou-
vě budoucí o zřízení věcného břemene pro stavbu 
„přípojka el. energie NN pro meteostanici II/374 
Rájec-Jestřebí“ na pozemcích parc. č. 1120 zahrada 
a 1122 orná půda, oba v k. ú. Rájec nad Svitavou 
(příloha č. 6). Rada města souhlasí s uzavřením 
Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene pro stavbu „přípojka el. energie NN 
pro meteostanici II/374 Rájec-Jestřebí“ na pozem-
cích parc. č. 1120 zahrada a 1122 orná půda, oba 
v k. ú. Rájec nad Svitavou s Jihomoravským krajem, 
Žerotínovo nám 449/3, Brno za jednorázovou 
náhradu 5.000 Kč + platná sazba DPH a za podmí-
nek uvedených v příloze č. 7.

USNESENÍ č. 9
Rada města projednala návrh Smlouvy o zřízení 
věcného břemene na pozemcích parc. č. 1112, 
1114/1, 1116, 1117, 1119, 1126, 1322, 1811/309, 2066/1, 
2072 a 877, vše v k. ú. Rájec nad Svitavou a sou- 
hlasí s uzavřením Smlouvy o zřízení věcného 
břemene pro EG.D, a. s., Brno ke stavbě „Rájec 
průtah – přeložka VN118 a NN“ na obecních po-
zemcích parc. č. 1112, 1114/1, 1116, 1117, 1119, 1126, 
1322, 1811/309, 2066/1, 2072 a 877, vše v k. ú. Rájec 
nad Svitavou za jednorázovou náhradu 43.000 Kč 
+ platná sazba DPH.

USNESENÍ č. 10
Rada města projednala návrh na udělení Ceny 
starosty města Rájec-Jestřebí (příloha č. 8). Rada 
města rozhodla poděkovat za dlouholetou práci 
v Zastupitelstvu města Rájec-Jestřebí jiným způ-
sobem dle přílohy č. 9.

Mgr. Romana Synakieviczová v. r., starostka 
Zdeněk Vašíček v. r., místostarosta 

Usnesení č. 1
Zastupitelstvo města vyslovuje neslučitelnost 
funkcí člena zastupitelstva Bc. Richarda Vágnera  
a umožňuje mu do 3 pracovních dnů po ustavují-
cím zasedání zastupitelstva města učinit právní 
úkon směřující k odstranění důvodu neslučitelnos-
ti funkcí. Potvrzení o odstranění důvodu nesluči-
telnosti funkcí bude předloženo starostovi/starost-
ce města ve lhůtě stanovené zákonem č. 491/2001 
Sb., o volbách do zastupitelstev obcí, ve znění 
pozdějších předpisů.

Usnesení č. 2
Zastupitelstvo města potvrzuje, že slib člena Za-
stupitelstva města Rájec-Jestřebí právoplatně slo-
žilo 17 přítomných členů zastupitelstva města 
(příloha č. 1–17 listů).

Usnesení č. 3
Zastupitelstvo města schvaluje následující pro-
gram ustavujícího zasedání:
Schválení volebního řádu
Volba volební a návrhové komise

Určení počtu členů rady, počtu místostarostů
Rozhodnutí o tom, kteří členové zastupitelstva 
budou pro výkon funkce dlouhodobě uvolněni
Volba starosty, místostarosty, členů rady
Ustavení výborů
Pověření oddávajících
Odměňování neuvolněných členů zastupitelstva
Dotazy a návrhy členů zastupitelstva
Závěr

Usnesení č. 4
Zastupitelstvo města schválilo Volební řád pro 
volbu starosty, místostarosty a dalších členů rady 
města (příloha č. 2).

Usnesení č. 5
Zastupitelstvo města schvaluje zvolení jednoho 
místostarosty.

Usnesení č. 6a
Zastupitelstvo města určuje, že uvolněni pro výkon 
funkce ve volebním období 2022–2026 budou 
starosta a místostarosta.

Z USTAVUJÍCÍHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA RÁJEC-JESTŘEBÍ 20. 10. 2022
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Usnesení č. 6b
Zastupitelstvo města určuje, že funkce radní ve 
volebním období 2022–2026 je neuvolněná.

Usnesení č. 7a
Zastupitelstvo města volí starostkou města Rájec- 
Jestřebí paní Mgr. Romanu Synakieviczovou.

Usnesení č. 7b
Zastupitelstvo města volí místostarostou města 
Rájec-Jestřebí pana Jaroslava Málka.

Usnesení č. 7c
Zastupitelstvo města volí do funkce radní města 
Rájec-Jestřebí paní MVDr. Hanu Kuběnovou.

Usnesení č. 7d
Zastupitelstvo města volí do funkce radní města 
Rájec-Jestřebí paní Mgr. Moniku Novákovou.

Usnesení č. 7e
Zastupitelstvo města volí do funkce radní města 
Rájec-Jestřebí pana Ondřeje Čepu.

Usnesení č. 8a
Zastupitelstvo města zřizuje Finanční výbor a 
Kontrolní výbor. Oba výbory budou pětičlenné.

Usnesení č. 8b
Zastupitelstvo města volí předsedou finančního 
výboru pana JUDr. Viléma Fránka.

Usnesení č. 8c
Zastupitelstvo města volí členy finančního výboru:
paní Bc. Marii Sáňkovou, paní Miroslavu Musilovou, 
paní Bc. Romanu Bezděkovou, paní Ing. Markétu 
Kalasovou

Usnesení č. 8d
Zastupitelstvo města volí předsedou kontrolního 
výboru pana Bc. Vlastimila Svobodu.

Usnesení č. 8e
Zastupitelstvo města volí členy kontrolního výboru:
paní Mgr. Markétu Machovou, pana Jana Menclera, 
pana Ing. Milana Dobeše, pana Ing. Zdeňka Kalendu

Usnesení č. 9a
Zastupitelstvo města zřizuje Osadní výbor Holešín 
a Osadní výbor Karolín. Oba výbory budou nejmé-
ně tříčlenné.

Usnesení č. 9b
Zastupitelstvo města odkládá volbu členů zříze-
ného Osadního výboru Karolín a Osadního výbo-

ru Holešín na zasedání zastupitelstva města v mě-
síci prosinci 2022 po obdržení návrhů na jejich 
obsazení.

Usnesení č. 10
Zastupitelstvo města pověřuje paní MVDr. Hanu 
Kuběnovou k  přijímání prohlášení o  uzavření  
manželství formou občanského sňatku.

Usnesení č. 11a
Zastupitelstvo města rozhodlo poskytovat neu-
volněným členům Zastupitelstva města Rájec- 
Jestřebí odměnu v souladu s přílohou č. 1 Naří- 
zení vlády č. 318/2017 Sb., o výši odměn členů 
zastupitelstev územních samosprávných celků,  
a to za měsíc takto:
člen rady: 7.954 Kč
předseda výboru/komise: 3.978 Kč
člen výboru/komise: 3.314 Kč
člen zastupitelstva bez dalších funkcí: 1.989 Kč
Při souběhu funkcí se poskytne jedna, a to nejvyš-
ší odměna. Odměna bude poskytována od 1. lis-
topadu 2022. V případě nástupu náhradníka na 
uprázdněný mandát člena zastupitelstva města 
bude odměna poskytována ode dne složení slibu. 
V případě budoucích změn v obsazení jednotli-
vých funkcí bude odměna poskytována ode dne 
zvolení do příslušné funkce.

Usnesení č. 11b
Zastupitelstvo města rozhodlo v souladu s ust.  
§ 80 odst. 1 písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o ob-
cích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů 
poskytovat z rozpočtu města Rájec-Jestřebí pří-
spěvek na úhradu zvýšených nákladů na úpra- 
vu zevnějšku ve výši 1.200 Kč/obřadní den, jde-li 
o starostu, místostarostu, nebo člena zastupitel-
stva obce pověřeného k přijímání projevu vůle 
snoubenců, že spolu vstupují do manželství.  
Příspěvek bude poskytován od 1. listopadu 2022. 
Příspěvek bude vyplácen měsíčně.

Usnesení č. 11c
Zastupitelstvo města rozhodlo poskytovat odmě-
nu členům Komise pro projednávání přestupků  
v souladu s ust. § 84 odst. 2 písm. v) zákona  
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve zně- 
ní pozdějších předpisů ve výši 800 Kč/měsíc.  
Odměna bude poskytována od 1. listopadu 2022.

Mgr. Romana Synakieviczová v. r., starostka  
Jaroslav Málek v. r., místostarosta

USNESENÍ
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Periodický tisk územního samosprávného celku. Zpravodaj města Rájec-Jestřebí č. 11/2022 – vydáno  
v listopadu 2022, vydal Městský úřad v Rájci-Jestřebí. Cena zpravodaje 12 Kč. Roční předplatné 120 Kč.  
Registrační číslo: MK ČR E 11367 – šéfredaktor Lucie Augustinová. Adresa redakce: MěÚ Rájec-Jestřebí, 
Blanenská 84, 679 02, tel. 515 557 618, kultura@rajecjestrebi.cz, uzávěrka příspěvků do 15. dne v měsíci.  
Za obsahovou, stylistickou a gramatickou stránku textů odpovídá autor, příspěvky neprošly jazykovou korek-
turou. Redakce si vyhrazuje právo příspěvky krátit i upravovat a neodpovídá za obsah uvedených inzerátů.

CENY INZERCE

Plošná inzerce: 

celá strana  960 Kč
½ strany 480 Kč
¼ strany 300 Kč

Řádková inzerce: 
jeden řádek       36 Kč

Ceny jsou uvedeny  
bez DPH, k ceně bude 
připočtena platná 
sazba DPH.

Uzávěrka zpravodaje: 
vždy do 15. dne 
v měsíci

Distribuce: 
vždy v prvních dnech 
měsíce

Správné řešení křížovky z říjnového  
vydání zpravodaje:  

„Mamí, upadl nám žebřík,“ říká Pepíček.  
„Tak to řekni tátovi!“  

„On už to ví, visí na okapu.“ 

Petr SKOTÁK 
certifikovaný realitní makléř

(+420) 775 764 765

p.skotak@patreal.cz

PENÍZE ZA VAŠI 
NEMOVITOST,  
TAK RYCHLE  
JAK POTŘEBUJETE!
 prodej za maximální cenu
 okamžitý výkup nemovitostí
 vyplácení záloh na kupní ceny
  bleskový prodej nemovitostí  

i zatížených exekucí

Další křížovky i jiné hry  
k příjemnému trávení volného času  

najdete na  
www.onlinekrizovky.cz.



ZAHAJOVACÍ KONCERT KRUHU PŘÁTEL HUDBY 

POSEZENÍ U CIMBÁLU S OCHUTNÁVKOU VÍN 

foto: Petra Voet

DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ MILOSTNÝ TROJÚHELNÍK



Jak se mění naše město – místní část Jestřebí, ul. B. Němcové,  
výměna nevyhovujících herních prvků za nové. Foto: Zdeněk Vašíček.


